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Pan Krzysztof Jurgiel 

Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi 

Embargo na artykuły żywnosc1owe wprowadzone przez Federację Rosyjską 

spowodowało trudności ze zbytem produktów rolniczych. Pomysł wycofania części produkcji 

poprzez odpłatne przekazanie jej do banków żywności, jest bardzo dobrym rozwiązaniem pod 

warunkiem, że owoce i warzywa trafią do osób najbardziej potrzebujących, w odpowiednich 

ilościach. Obecnie na rynku owoców zapanował chaos, popyt na nie drastycznie spadł, gdyż 

banki żywności w niekontrolowany sposób rozdają bardzo duże ilości owoców. Bywa, że pod 

Kościół, szkolę, przedszkole podjeżdża samochód np. z jabłkami i rozdaje je chętnym. 

W związku z powyższym istnieje duże prawdopodobieństwo, że owoce te mogą trafić do 

podmiotów trudniących się handlem. Taki sposób zagospodarowania nadwyżki prowadzi nie 

do wycofania, ale zarzucenia rynku owocami. W Polsce w stanie nieprzetworzonym spożywa 

się rocznie około 500 tysięcy ton jabłek. Jeśli na rynek tra fi przewidywana do wycofania ilość 

300 tysięcy ton, zdestabilizuje to obrót tymi owocami w 2016 roku. Naszym zdaniem 

najbardziej racjonalnym sposobem na wycofanie owoców byłoby przekazanie ich jako pomoc 

humanitarna do krajów potrzebujących lub do biogazowni. Przy czym proces ten należy 

dokładnie kontrolować, gdyż docierają do nas sygnały, że między odbiorcą, a dostawcą 

produktów krążą dokumenty, towar natomiast sprzedawany jest gdzie indziej. Dlatego też 

zwracamy się do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi o dogłębną analizę sposobu wycofania 

artykułów rolnych, w szczególności jabłek z rynku. 
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